
Zápisnica č.21/2013 

zo zasadnutia OZ zo dňa 13.12.2013 
 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny, ospravedlnení –Michaela Svoreňová, Ján Brodianský 
 

Program  :  

1. Otvorenie 

2. Kontrola uznesenia  

3. Slávnostné odovzdanie odmeny bezplatným darcom krvi 

4. Riešenie prístupová cesta Boroviny -Krvavník 

5. Návrh VZN č 4/2013 o miestnom poplatku za KO a DSO 

6. Návrh VZN č 5/2013 o dani z nehnuteľností  

7. Návrh VZN č 6/2013 o miestnej dani za ubytovanie 

8. Návrh VZN č 7/2013 o určení výšky príspevku na činnosť školy a školských  

 zariadení 

9. Návrh VZN č 8/2013 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa materskej  

školy, školských zariadení a na žiaka súkromnej základnej umeleckej školy a centra    

voľného času 

10. Návrh VZN č 9/2013 o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva 

11. Návrh rozpočtu na rok 2014 s výhľadom na roky 2015,2016. 

12. Stanovisko hlavnej kontrolórky k rozpočtu 

13. Rozpočtové opatrenie 

14. Žiadosť o poskytnutie NFP z OP zdravotníctvo 

15. Diskusia 

16. Návrh na uznesenie 

17. Záver 

 

K bodu 1: 

Pani starostka srdečne privítala poslancov  a občanov  na riadnom zasadnutí OZ. Predložila 

program rokovania na doplnenie. Pani poslankyňa M. Huliaková  dala na podnet pána 

Koštialika doplňujúci bod ohľadom cesty v okrajovej časti Boroviny-Krvavník  s prosbou, 

aby sa hneď na začiatku OZ venovalo tomuto bodu a po odsúhlasení programu sa rokovanie 

riadilo  týmto programom. 

Do návrhovej komisie boli navrhnutí: Mária Huliaková, Ján Račko, Vladimír Bahýl 

a za overovateľov zápisnice:  Alena Kubovská, Marián Kučera  

Členovia návrhovej komisie i overovatelia boli jednohlasne schválení. 
 

K bodu 2: 

Prednostka urobila kontrolu plnenia  uznesenia z posledného zasadnutia OZ. Konštatovala, že 

jednotlivé uznesenia sú splnené resp. v plnení.  

 

K bodu 3: 

Pani starostka verejne poďakovala bezpríspevkovým darcom krvi, držiteľom bronzovej 

Jánskeho plakety, menovite Bibiane Fabovej, Bc. Dušanovi Huliakovi, Ing. Mariane 

Marčišovej  a súčasne im odovzdala ďakovný list a finančnú odmenu schválenú uznesením č. 

182/2008. 

 

K bodu 4: 

Pán Koštialik dlhšiu dobu bojuje o zriadenie miestnej komunikácie k trom rodinným domom 

z obce Zvolenská Slatina v okrajovej časti Boroviny – Krvavník, ako jeden z vlastníkov. 

Zatiaľ chodí krížom cez polia. Reagoval na list pani starostky. Hovoril s geodetmi a priložil aj 



cenovú ponuku na 890 €. Zároveň ponúkol, že pokiaľ sa obci nebude dať vykúpiť pozemky 

pod cestu, s tým, že vlastníci budú žiadať vyššiu cenu, ako obec môže podľa platných 

predpisov zaplatiť,  je ochotný preplatiť spracovanie GP. Geometrický plán je východisko 

jednať s vlastníkmi o akú plochu by sa pri odpredaji jednalo. Nevidí to čierno, s tými čo 

hovoril nie sú vyslovene proti odpredaju. Zatiaľ šesť rokov nikomu nevadí, že tadiaľ chodí. 

Pani starostka  informovala, že GP za uvedenú cenu p. Koštialikom možno použiť len 

k prevodu na katastri, nebol by to kompletný GP s výškomermi, ktorý by slúžil aj na výstavbu 

cesty. Podľa LV je tam asi 25 vlastníkov. V územnom pláne obce je vízia, kde by mohla byť 

v budúcnosti miestna komunikácia, tak ako aj na Očovskej ceste, kde sa jedná o sídlisko cca 

98 RD, BD,  technickú vybavenosť a tiež aj v zmiešanej obytno-rekreačnej časti Boroviny- 

Krvavník. Neznamená to však, že sa musí realizovať tak ako je nevrhnutá. Obecný úrad 

písomne oslovil vlastníkov, niektorí sa neozvali, niektorí požadujú 10 € za m
2
, iní sú ochotní 

predať, ale celú parcelu, nie však podľa znaleckého posudku. Myslí si, že odkúpenie bude 

problém. Obec okrem geometrického plánu musí dať vypracovať aj znalecký posudok. 

V ÚPD je cesta plánovaná inak, ako sa teraz využíva. 

Pán Koštialik – pôvodná cesta neexistuje, majú prístup od Vígľaša po ceste, ktorá patrí 

Urbáru Vígľaš a Štátnym lesom, nie je stavaná resp. udržiavaná pre osobné autá.  

Pani starostka podotkla, že ak by sa podarilo pod cestu vykúpiť pozemky, čo ďalej? Mohla by 

to byť len štrková cesta k trom rekreačným objektom. V obci, kde býva oveľa viac 

obyvateľov, obec len udržiava cesty, lebo na rekonštrukciu nemá financie, nehovoriac 

o výstavbe nových ciest v lokalite IBV. 

Pán poslanec J. Beňo sa opýtal pána Koštialika, prečo nejde schodnejšou cestou od Vígľaša, 

ako má na LV povolený prejazd jeho suseda pani Rísová. 

Pán poslanec V. Bahýl nesúhlasí, aby obec dala vypracovať GP za 900 €. K nesúhlasnému 

stanovisku sa pripojil aj p. poslanec J. Beňo. 

Pani poslankyňa M. Huliaková tiež odporúča chodiť od Vígľaša, považuje za nehospodárne 

nakladanie s financiami obce, aby sa GP dal robiť pre pár domov.  

Pán poslanec J. Račko sa opýtal o akú výmeru sa jedná. 

Pani starostka odpovedala , že podľa odhadu cca 600 m
2
, čo presne určí GP. Navrhuje, aby 

daným návrhom sa poslanci zaoberali ešte na pracovnej porade v budúcom roku. 

 

K bodu 5: 

Pani starostka predložila návrh VZN č 4/2013 o miestnom poplatku za KO a DSO. Náklady 

za rok 2013 na vývoz a likvidáciu KO a DSO sú 92 706 €, na obyvateľa a deň vychádza 

poplatok 0,0899 €, čiže 32,80 € na rok. Skládka TKO a kompostovisko sa nachádza v k.ú. 

Zvolenská Slatina, kde prevádzkovateľ nám mesačne platí ( ročne 117 000€). Preto sa 

poslanci zhodli na výške poplatku nasledovne: občania s trvalým a prechodným pobytom 

0,04€/deň/os ( ročne 14,60€/os), neobývané domy, chatky 0,03€/deň a osobu ( ročne 10,95€), 

podnikateľské subjekty, prevádzky 0,04€/deň a zamestnanca.  

Návrh VZN bol vyvesený 28.11.2013 na úradnej tabuli a web stránke obce . Obec neeviduje 

pripomienky v navrhovanému VZN. 

 

K bodu 6: 

Pani starostka predložila návrh VZN č 5/2013 o dani z nehnuteľnosti. NR SR zák. č. 347/2013 

Z. z. v čl. V. mení a dopĺňa zákon č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom poplatku 

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení neskorších predpisov (ďalej len 

„zákon o miestnych daniach“). Novela zákona o miestnych daniach nadobudla účinnosť dňa 

1. decembra 2013. Obec nemusí vyrubovať daň v úhrne do 5 €,  najvyššia sadzba  dane zo 

stavieb nemá byť väčšia ako 10-násobok najnižšej sadzby, správca dane tento násobok je 

povinný zosúladiť do roku 2024, znižovanie sa musí uskutočniť pri každej zmene sadzby dane 



zo stavieb a bytov. Obec navýšila dane z domov, bytov, garáží o 0,005 €, pre podnikateľov 

sadzba ostáva rovnaká. 

Návrh VZN bol vyvesený 28.11.2013 na úradnej tabuli a web stránke obce . Obec neeviduje 

pripomienky v navrhovanému VZN. 

 

K bodu 7: 

Pani starostka predložila návrh VZN č 6/2013 o miestnej dani za ubytovanie, v obci máme 

takéto  zariadenie len v Penzióne Zlatý dukát, poplatok , ktorý máme vo VZN je v porovnaní 

s okolitými obcami a mestami vyšší. Preto pani starostka navrhla a poslanci odsúhlasili znížiť 

z 0,50 e na 0,35 €. 

Návrh VZN bol vyvesený 28.11.2013 na úradnej tabuli a web stránke obce . Obec neeviduje 

pripomienky v navrhovanému VZN. 

 

K bodu 8: 

Pani starostka predložila návrh VZN č 7/2013 o určení výšky príspevku na činnosť školy 

a školských zariadení, ktoré sa upravuje na základe požiadavky ZŠ s MŠ T. Vansovej vo 

Zvolenskej Slatine. Zvýšenie je na stravu  od 0,03€ do 0, 08 €. Oboznámila prítomných so 

sadzbami podľa jednotlivých  položiek tohto roku a navrhované na budúci rok.  

Návrh VZN bol vyvesený 28.11.2013 na úradnej tabuli a web stránke obce . Obec neeviduje 

pripomienky v navrhovanému VZN. 

 

K bodu 9: 

Pani starostka predložila návrh VZN č 8/2013 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na 

dieťa materskej školy, školských zariadení a na žiaka súkromnej základnej umeleckej školy 

a centra  voľného času. Dotácia sa každoročne upravuje podľa počtu detí a žiakov. Na základe 

žiadosti riaditeľky ZŠ s MŠ, na školský klub detí obec dáva dotáciu, aby mohli byť 3 triedy. 

Návrh VZN bol vyvesený 28.11.2013 na úradnej tabuli a web stránke obce . Obec neeviduje 

pripomienky v navrhovanému VZN 

 

K bodu 10: 

Pani starostka predložila návrh VZN č 9/2013 o  miestnej dani za užívanie verejného 

priestranstva. K úprave sadzieb sme pristúpili na základe pripomienok účastníkov Slatinského 

jarmoku, kde 5€/m
2 

 bol dosť vysoký poplatok, preto poslanci navrhli 3€/m
2
. Ostatné sadzby 

ostali rovnaké. 

Návrh VZN bol vyvesený 28.11.2013 na úradnej tabuli a web stránke obce . Obec neeviduje 

pripomienky v navrhovanému VZN 

Predseda komisie pre tvorbu VZN a vyhodnotenie pripomienok predložil zápis z komisie, kde 

konštatoval, že pripomienky poslancov boli do VZN zapracované pred zverejnením návrhu 

a pripomienka hlavnej kontrolórky k dotáciám  pre školské zariadenia v upravenej prílohe č. 1 

VZN č. 8/2013. Komisia odporúča  schváliť VZN v predloženej forme. 

 

K bodu 11: 

Ekonómka obce v stručnosti oboznámila prítomných s návrhom rozpočtu na rok 2014 

s výhľadom na roky 2015 a 2016. Vychádzala zo skutočnosti roku 2013 v zmysle zákona 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy. V súvislosti s konsolidáciou verejných 

financií je rozpočet zostavený ako vyrovnaný a spolu s programovým rozpočtom  bol 

zverejnený od 28.11.2013  na úradnej tabuli a webovej stránke obce. Je na úrovni tohto roku, 

hoci škole sa navýšil o 5 % . Nakoľko príjmy a výdavky ostávajú na úrovni r. 2013, obec 

musela ponížiť kapitálové výdavky o cca 30 tis. € a touto sumou navýšila osobné výdavky ZŠ 

s MŠ.  Výdavky na tovary a služby sú zvýšené o 3,1 % oproti schválenému rozpočtu 2013. 



Plánovaný je výrazný pokles kapitálových výdavkov a očakávané každoročné prebytky 

hospodárenia obcí v súvislosti s konsolidáciou verejných financií. Nastavený objem výdavkov 

rozpočtu obce na rok 2015 bude východiskom rozpočtu na roky 2016-2018. Na účely 

zostavenia návrhu rozpočtu verejnej správy budú obce poskytovať údaje prostredníctvom 

rozpočtového informačného systému pre samosprávu RIS SAM v správe MF SR, čím bude 

zabezpečená dostupnosť údajov o schválenom, upravovanom rozpočte a o skutočnom plnení 

príjmov a čerpania výdavkov už od 1.1.2014. Návrh je prílohou zápisnice. 

 

K bodu 12: 

Hlavná kontrolórka obce Ing. Štollmannová dala stanovisko k návrhu viacročného 

programového rozpočtu. Zamerala s na plnenie jednotlivých právnych noriem. Obce majú 

povinnosť schváliť viacročný rozpočet. Príjmy majú klesajúcu tendencie, preto treba dôsledne 

sledovať výdavky.  Doporučuje rozpočet na rok 2014 schváliť a na roky 2015,2016 vziať na 

vedomie. Stanovisko je prílohou zápisnice. 

Pani kontrolórka predložila plán kontrolnej činnosti na I. polrok 2014, ktorý poslanci môžu 

doplniť a schváliť. 

 

K bodu 13: 

Ekonómka  obce predložila na rokovanie Rozpočtové opatrenie č. 4, ktorým sa upravuje resp. 

zvyšuje príjmová časť o vstupné, dotáciu z FSR na terénnych sociálnych pracovníkov, dotáciu 

na stravu žiakov v hmotnej núdzi, prímen z predaja pozemkov, dotáciu pre školu,  atď.( podľa  

položiek uvedených v uznesení) a následne zapracovaných vo výdajovej časti podľa položiek 

a presun medzi položkami podľa skutočnosti. 

Pani starostka doplnila, že stúpajú výdavky na materiálové zabezpečenie ČOV, je nevyhnutné 

opravovať čerpadlá, na verejnom osvetlení, na údržbu miestneho rozhlasu- po piatich rokoch 

odchádzajú batérie, je potrebné ich vymeniť. 

 

K bodu 14: 

Pani starostka informovala, že sa spracováva žiadosť o NFP z Operačného programu 

Zdravotníctvo, kde sa plánuje urobiť výťah, bezbarierový prístup,  zateplenie budovy, výmena 

strechy a zabezpečiť prístrojové vybavenie lekárov. Neoprávnené náklady sú vo výške 

80500€, spoluúčasť 5 % , vyše 43 tis. €, ktoré súvisia s projektom- zateplenie celej budovy, 

strechy. Lehota na predloženie žiadosti o NFP je 10.01.2014 

 

K bodu 15: Diskusia 

Pani starostka poďakovala pani kontrolórke Ing. Štollmannovej za činnosť, rady počas 

zastupovania Ing. Škorňovej, ktorá je materskej dovolenke a od januára sa vracia do práce. 

V budúcnosti by si vedela takúto spoluprácu predstaviť.  

Pani Štollmannová  poďakovala všetkým za prejavenú dôveru a zaželala veľa osobných 

a pracovných prístupov, múdrych rozhodnutí pri budovaní obce.  

J. Beňo nadviazal na riešenie cesty v Borovinách – Krvavníku, s p. Pockľanom si prešli 

navrhovanú cestu. Podľa získaných informácií vlastníci nechcú predať resp. celú parcelu nielen 

pod cestu, pretože tým by sa parcela znehodnotila.  

M. Pockľan – podotkol, že vychodenou cestou cez polia, ničia pozemky už 20 rokov. Teraz 

vysypali frézovaný asfalt ( nebezpečný odpad) na úseku 200 m. On ako podielový vlastník na 

predmetnej nehnuteľnosti nesúhlasí s predajom. Plánovaná cesta križuje tri pozemky. Myslí si, 

že v obci sú dôležitejšie veci, ktoré by mala obec zabezpečiť a nie cestu k rekreačným domom. 

Tiež nie je vysporiadaný pozemok pod cestou od Šlobára po Urbanovcov. Ak by predal, tak 

celú parcelu min 10 € za m
2
. 



J. Šovčík  - príjmy obce závisia od podielových daní zo štátu v prepočte na obyvateľa. 

Zaregistroval, že príjmy obce zo štátneho rozpočtu sa znižujú, od čoho závisí výška 

podielových daní pre obce. 

Pani starostka informovala, že štát na rok 2014 prerozdeľuje obciam podľa počtu obyvateľov 

len 67 %  z daní a príjmov fyzických a právnických osôb, hoci obce by potrebovali viac. 

Potvrdila, že podielové dane štát znižuje, obec musí tomu prispôsobiť aj výdavky a tým dotácia 

od obce majú klesajúcu tendenciu. Rozpočet na rok 2014 podľa pokynov ZMOS má byť na 

úrovni roku 2013. Tieto dane sa nenavýšili, ale na  školstva obec musí dať o 5 % viac z nášho 

rozpočtu. Výstavba v obciach bude stagnovať, starostovia sa zhodujú v názore, že obce budú 

len udržiavať svoj majetok – cesty, verejné osvetlenia, verejné priestranstva, budovy. Bude 

ťažké niečo vylepšiť z bežného rozpočtu.  

Hlavná kontrolórka obce vysvetlila, že na základe makroekonomických ukazovateľov vláda sa 

zaviazala znížiť schodok v štátnom rozpočte o 1 % , samozrejme začína s krátením príjmov 

v štátnej a verejnej správe na ktorých má dosah. 

 

K bodu 16: 

Predseda návrhovej komisie predložil na schválenie jednotlivé uznesenia a poslanci hlasovali 

nasledovne: 

- uzn. č. 238/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 239/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 240/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 241/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 242/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 243/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 244/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 245/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       



- uzn. č. 246/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 247/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Brodianský, Ján Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, 

Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 248/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 249/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

- uzn. č. 250/2013 – prijaté – za hlasovali: Vladimír Bahýl, Elena Bartková, Ján Beňo, Ján  

Račko, Mária Huliaková, Alena Kubovská, Marián Kučera,    

Proti – 0 

Zdržali sa: 0       

 

K bodu 16: 

Keďže program bol vyčerpaný,  pani starostka poďakovala poslancom i občanom  za účasť 

a zasadnutie ukončila.  

 

 

 

Zapísala: Anna Balková 

 

 

 

 

 

Ing. Anna Pavlendová      Ing. Mária Klimentová 

    prednostka OCÚ               starostka obce 

 

 

 

      Ján Beňo 

        zástupca starostky 

 

 

 

 

Mgr. Alena Kubovská     doc. Ing. Marián Kučera, PhD 

    overovateľ          overovateľ 

 

 


